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PROTOKÓŁ NR XLVII/18 

Z  SESJI RADY GMINY MARCISZÓW   

odbytej w dniu 22 lutego 2018 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Marciszowie   

 

Początek obrad godz. 11.00 zakończenie godz.13.35   

Obecnych na sali obrad 15 radnych, co stanowiło quorum do podejmowania uchwał – lista 

obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

 

W obradach sesji uczestniczyli:  

Stefan Zawierucha – Wójt Gminy Marciszów,  

Krystyna Kwiatkowska - Sekretarz Gminy, 

Krystyna Magda - Skarbnik Gminy,  

Robert Greb – Radca Prawny,   

Damian Wójcik – Radny Powiatu,  

Sołtysi, kierownicy poszczególnych referatów, przedstawiciele lokalnych mediów. 

Obrady były nagrywane na dyktafon. 

 

Ad. 1 i 2. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów dokonała otwarcia obrad sesji              

i przywitała uczestników.   

 

Ad.3. 

Stwierdzenie quorum.  

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum,  

listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

 

Ad.4. 

Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad, który został dostarczony radnym  

w ustawowym terminie wraz z materiałami.  

 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Ocena zasobów mieszkaniowych- wpływy z czynszu. 

9/ Informacja nt. przetargów w 2017 roku. 

10/ Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej, 

 

b/ przyjęcia Lokalnego Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży  

z terenu Gminy Marciszów, 

 

c/ ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagoga szkolnego, 

logopedy i doradcy zawodowego, 



    

 2 

 

d/ określenia szczegółowych warunków i trybu przyznawania stypendium za szczególne 

osiągnięcia w nauce uczniom w ramach Lokalnego Programu Wspierania Edukacji 

Uzdolnionych Uczniów Gminy Marciszów,  

 

e/ podziału Gminy Marciszów na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu, 

 

f/ podziału Gminy Marciszów na stałe obwody głosowania, ustalenie ich numerów i granic 

oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

 

g/ wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od PKP S.A. prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości wraz z prawem własności zabudowy, 

 

h/ odwołania Skarbnika gminy Marciszów, 

 

i/ przekazania mienia komunalnego Zakładowi Gospodarki Komunalnej ,,Wodociągi 

Marciszowskie” z siedzibą w Marciszowie. 

 

11/ Interpelacje i zapytania radnych.  

12/ Sprawy różne.  

13/ Zamknięcie obrad sesji.      

 

Ad.5.  

Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  
 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

zwrócił się z prośbą o wycofanie z porządku obrad: 

podpunktu i/ podjęcia uchwały w sprawie przekazania mienia komunalnego Zakładowi 

Gospodarki Komunalnej ,,Wodociągi Marciszowskie” z siedzibą w Marciszowie oraz 

wprowadzenie w to miejsce projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy 

Marciszów na rok 2018.  

Następnie Wójt wyjaśnił, że przekazanie mienia nastąpi na podstawie rozporządzenia Wójta 

Gminy Marciszów oraz omówił zmiany w proponowanej uchwale budżetowej.  

W związku z propozycją Wójta odnośnie możliwości kierowania zapytań do mecenas Roberta 

Greba, radni podjęli następujące kwestie: 

 

Radny Adam Ryżowski 

Zauważył, że mecenas powołuje się na decyzję Wojewody Śląskiego, a dla Radnego bliższy 

jest Wojewoda Dolnośląski i jego orzeczenia. Według części radnych decyzja Wojewody 

Śląskiego dotyczy zaistniałego faktu na terenie województwa śląskiego, a mianowicie Rada 

Gminy czy Miasta podjęła uchwałę o stworzeniu zakładu nie przekazując mienia                      

i wyznaczając termin, w związku z tym powstał twór, który nie miał mienia. Wojewoda 

Śląski miał rację, że wówczas, kiedy zakład już funkcjonował w gestii Wójta jest 

przeznaczenie mienia. Natomiast u nas, zdaniem radnych, sytuacja jest odwrotna. Podejmując 

uchwałę zobowiązują Wójta do utworzenia tego zakładu. W §3 jest zapis, że odrębną uchwałą 

będziemy przekazywać mienie do tego zakładu. Radny uważa, że wg ustawy tam popełniono 

błąd, bo nie przekazano mienia, natomiast w naszej uchwale wskazaliśmy, że do czasu 

powołania my to mienie przekażemy.  
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Następnie poprosił mecenasa,  aby nie interpretować i powoływać się na jedno zdarzenie, nie 

przyrównując tego zdarzenia do drugiego. To są całkiem dwie inne rzeczy, na które się 

powołano. 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk 

Poprosiła mecenasa o wypowiedź, ponieważ radni na komisji wnioskowali o wyrażenie  

na piśmie, z jego podpisem i pieczątką zajmowanego przez niego stanowiska.  

Mecenas Robert Greb 

Poinformował, że takiego pisma nie przygotował. To rozstrzygnięcie, na które powołał się 

Radny Adam Ryżowski wg mecenasa jest rozstrzygnięciem przykładowym. Rzeczywiście, 

przy tworzeniu jednostek komunalnych, uprawnienie wynikające z art. 18 ustawy 

samorządowej czyli tworzenie i likwidacja takiej jednostki jest to niewątpliwie kompetencja 

organu stanowiącego, czyli rady. Jest tam akapit mówiący o wyposażeniu w majątek,  

ale interpretatorzy prawa mówią, że jest taki zapis, ale dotyczy to zasad uchwalenia, 

wykorzystania i wnoszenia tego mienia do zakładu komunalnego. Jeśli czegoś takiego nie ma 

to jest to wyłączna kompetencja organu wykonawczego, czyli Wójta. Mecenas powiedział,  

że rozmawiał osobiście z pełnomocnikiem Wojewody w zakresie tego sporu i mówił mu,  

że jest taki zapis w naszej uchwale z terminem utworzenia, on to sprawdził, skonsultował się  

i powiedział, że nie uznali tego za istotne naruszenie prawa i interweniowaliby dopiero  

w momencie, kiedy Rada zmaterializowała ten zapis w postaci uchwały wnoszącej mienie do 

jednostki, a ponieważ nie miało to miejsca, nie widzieli podstaw do interwencji. Teraz, jeśli 

Rada stworzy taką uchwałę, która przekazuje mienie do jednostki komunalnej, wtedy 

musiałoby nastąpić rozstrzygnięcie nadzorcze. Więc jedynym faktem, który ma być podstawą 

do przekazania mienia jest wyłącznie zarządzenie Wójta.  

Radny Adam Ryżowski 

Zwrócił się do mecenasa z zapytaniem, czy według jego opinii nadzór Wojewody 

Dolnośląskiego stwierdził, że jest uchybienie prawne w uchwale Rady Gminy Marciszów, 

które zalegalizował nadzór. 

Mecenas Robert Greb 

Wytłumaczył, że nie. Prawo mówi tak, że jeśli jest nieistotne naruszenie prawa, Wojewoda 

nie podejmuje działań na zasadzie rozstrzygnięcia nadzorczego, może zasygnalizować,  

że uchwała została podjęta z błędem, ale nie interweniuje tylko wskazuje, że jest taki błąd. 

Radny Adam Ryżowski 

Poprosił mecenasa o wyrażenie stanowiska na piśmie, żeby móc to jeszcze skonsultować. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Potwierdził, że opinia będzie na piśmie. Powtórzył, że wskazany przypadek był podany 

przykładowo, natomiast jest wiele wyroków sądów, że w tym momencie jest to przekazanie 

wewnętrzne, bo nadal Gmina zostaje  właścicielem.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Zwrócił się z prośbą o argumentację pisemną, oczywiście z podpisem radcy prawnego  

i dla czystości uchwał, proponuje aby na kolejnej sesji zaistniał projekt zmieniający zapis §3 

w uchwale, którą Rada podjęła. Jeśli zapis jest niezgodny z prawem to prosi, aby go usunąć      

z tej uchwały, aby nie wprowadzał w błąd. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Dodał, że mecenas w jego obecności prowadził rozmowę i było pytanie, czy uchylić ten punkt 

i padła odpowiedź, że nie trzeba, bo jest to nieistotne naruszenie prawa. Zaproponował, aby 

sprawę już zamknąć, bo zostało to wyjaśnione dogłębnie.  

Radny Adam Ryżowski 

Powrócił do zapisów §3, ponieważ radny nie odpuści tej kwestii i uważa, że musimy go 

wykreślić.  
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Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk 

Podsumowała, że póki, co nie unieważniliśmy podjętej uchwały łącznie z §3, bo uważa,  

że uchwała stoi wyżej nad zarządzeniem Pana Wójta. Uważa też, że póki nie zrobimy  

uchylenia §3 i nie zapiszemy zmiany, że ten majątek zostanie przekazany zarządzeniem 

Wójta, to jak można decydować dalej. Sama ma w tej materii dylemat,  bo to co mówi Pan 

Robert nie jest dla Przewodniczącej wykładnią, ponieważ nie ma tego na piśmie.  Jest zdania, 

że należy najpierw uporządkować wszystkie dokumenty, żeby wszystko było jak należy.  

 

Następnie Przewodnicząca poddała pod głosowanie zmiany w porządku obrad: 

- wniosek o wycofanie z porządku obrad podpunktu i/, tj. projektu uchwały w sprawie 

przekazania mienia komunalnego Zakładowi Gospodarki Komunalnej ,,Wodociągi 

Marciszowskie” z siedzibą w Marciszowie.  

Wniosek przyjęto jednogłośnie. 

- wniosek o wprowadzenie do porządku obrad w podpunkcie i/ projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2018.  

Wniosek przyjęto jednogłośnie. 

 

Porządek obrad po zmianach. 

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Ocena zasobów mieszkaniowych- wpływy z czynszu. 

9/ Informacja nt. przetargów w 2017 roku. 

10/ Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej, 

 

b/ przyjęcia Lokalnego Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży  

z terenu Gminy Marciszów, 

 

c/ ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagoga szkolnego, 

logopedy i doradcy zawodowego, 

 

d/ określenia szczegółowych warunków i trybu przyznawania stypendium za szczególne 

osiągnięcia w nauce uczniom w ramach Lokalnego Programu Wspierania Edukacji 

Uzdolnionych Uczniów Gminy Marciszów,  

 

e/ podziału Gminy Marciszów na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu, 

 

f/ podziału Gminy Marciszów na stałe obwody głosowania, ustalenie ich numerów i granic 

oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

g/ wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od PKP S.A. prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości wraz z prawem własności zabudowy, 

 

h/ odwołania Skarbnika gminy Marciszów, 
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i/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2018. 

 

11/ Interpelacje i zapytania radnych.  

12/ Sprawy różne.  

13/ Zamknięcie obrad sesji.      

  

Porządek obrad po zmianach przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.6. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

Do protokołu z poprzedniego posiedzenia uwag nie zgłoszono.   

Protokół przyjęto przez aklamację. 

 

Ad.7.   

Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Poinformował o sprawach, jakie miały miejsce między sesjami: 

- najważniejszą rzeczą była kolejna wizyta w Warszawie. Rozprawa w Sądzie Najwyższym, 

która miała się odbyć 14 lutego 2018 r. została przełożona na skutek książki napisanej przez 

WZWiK o przeniesienie rozprawy na inny termin oraz wykluczenie sędziego. Posiedzenie 

Sądu Najwyższego odbyło się we wtorek, nie uznano wniosku za zasadny, w związku z czym 

wniosek został oddalony. Należy spodziewać się wyznaczenia kolejnego terminu rozprawy       

i wydania postanowienia czy przyjąć wniosek o kasację czy go odrzucić.  

Następnie omówił sytuację związaną z wodociągami. Poinformował, że w momencie 

przejęcia wodociągów ruszamy z budową wodociągu w pierwszej kolejności, następnie            

z kanalizacją, 

- odbyło się spotkanie w ramach współpracy transgranicznej z gminą czeską Vitezna, 

- brał udział w zebraniu wiejskim w Marciszowie, 

- odbył mnóstwo wyjazdów w teren w związku z bardzo poważną inwestycją chroniącą ujęcia 

wody, w którą zaopatruje się Wałbrzych, 

- podpisywał wraz z Panią Skarbnik umowy w Banku Spółdzielczym. 

 

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Ad.8.  

Ocena zasobów mieszkaniowych- wpływy z czynszu. 

Informację nt. zasobów mieszkaniowych - wpływy z czynszu przedstawił Wójt Gminy 

Marciszów Stefan Zawierucha. 

Szczegółowa informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Radna Danuta Wojtas 

Przeprosiła, że akurat w tym momencie, bo powinna skierować pytanie w punkcie                   

7, ale chciałaby wiedzieć, jak zakończył się konkurs na stanowisko Skarbnika Gminy 

Marciszów.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Wyjaśnił, że konkurs się nie odbył z uwagi na rezygnację Pani, która złożyła aplikację.           

O szczegółach Wójt jeszcze będzie mówił w dalszej cześci.  

 

Innych uwag i pytań nie zgłoszono.  
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Ad.9. 

Informacja nt. przetargów w 2017 roku. 

Informację nt. przetargów w 2017 roku przedstawił Wójt Gminy Marciszów Stefan 

Zawierucha. 

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Zapytał czy jest już ogłoszony przetarg na wykonawstwo wieży widokowej. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Wyjaśnił, że przyszłym tygodniu ma zostać ogłoszony przetarg. 

 

Innych uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk udzieliła głosu  

Markowi Olszewskiemu z Dolnośląskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego z Wrocławia, 

który omówił szczegóły aplikacji e-wniosek, która ma być uruchomiona od 15 marca do 15 

maja 2018roku, czyli w okresie składania wniosków. Poinformował również, że 12 marca 

2018 roku o godz. 10:00 w sali narad Urzędu ma odbyć się szkolenie dla zainteresowanych 

rolników.  

Radny Andrzej Mitczak 

W związku z tym, że zmienia się lokalizacja ARiMR, chciałby wiedzieć czy poprawią się 

warunki przyjmowania rolników, chodzi m.in. o warunki lokalowe. 

Marek Olszewski  Dolnośląski Ośrodek Doradztwa Rolniczego  

Powiedział, że warunki te się poprawią, będzie większa powierzchnia, większa dostępność  

do parkingu, za który nie będzie trzeba płacić.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk ogłosiła 10 minut przerwy. 

Po przerwie. 

 

Ad.10. 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej. 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 4 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XLVII/234/18. 

 

b/ przyjęcia Lokalnego Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży  

z terenu Gminy Marciszów. 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 5 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XLVII/235/18. 

 

c/ ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagoga szkolnego, 

logopedy i doradcy zawodowego. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 6 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XLVII/236/18. 

 

d/ określenia szczegółowych warunków i trybu przyznawania stypendium za szczególne 

osiągnięcia w nauce uczniom w ramach Lokalnego Programu Wspierania Edukacji 

Uzdolnionych Uczniów Gminy Marciszów. 
Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 7 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XLVII/237/18. 

 

e/ podziału Gminy Marciszów na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała opinię Komisarza 

Wyborczego z Jeleniej Góry, a następnie treść projektu uchwały.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 8 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XLVII/238/18. 

 

f/ podziału Gminy Marciszów na stałe obwody głosowania, ustalenie ich numerów  

i granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 9 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XLVII/239/18. 

 

g/ wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od PKP S.A. prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości wraz z prawem własności zabudowy. 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 10 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XLVII/240/18. 

 

h/ odwołania Skarbnika gminy Marciszów. 

 

Radny Adam Ryżowski w imieniu Klubu poprosił o 3 - minutową przerwę chcąc zamienić 

kilka zdań z Panią Skarbnik.  

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk ogłosiła przerwę. 

Po przerwie. 



    

 8 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu:  

„za” – 13 głosów / radna J. Adamczyk, radny M. Wolak, radny W. Wróblewski,  

radna D. Wojtas, radny A. Mitczak, radny A. Ryżowski, radna M. Suhak – Ogłaza,  

radny E. Orzechowski, radny M. Dzik, radna C. Olejniczak,   radny D. Chęciński,  

radny P. Gwóźdź, radny M. Frasunek/, 

„przeciw” – 0 głosów, 

„wstrzymuje się” – 2 głosy / radny K. Nowakowski, radny J. Polański / przyjęła projekt 

uchwały, stanowiący załącznik nr 11 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XLVII/241/18. 

 

i/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2018. 

Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda  

Omówiła zmiany w budżecie,  związane z tworzeniem nowej jednostki budżetowej Zakład 

Gospodarki Komunalnej,, Wodociągi Marciszowskie” z siedzibą w Marciszowie. Zwiększa 

się środki na utworzenie tej jednostki o kwotę 20 300,00 zł.  

Następnie Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda odczytała treść projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu:  

„za” – 13 głosów / radna J. Adamczyk, radny M. Wolak, radny W. Wróblewski,  

radna D. Wojtas, radny A. Mitczak, , radny J. Polański, radna M. Suhak – Ogłaza,  

radny E. Orzechowski, radny M. Dzik, radna C. Olejniczak,   radny D. Chęciński,  

radny P. Gwóźdź, radny M. Frasunek/, 

„przeciw” – 0 głosów, 

„wstrzymuje się” – 2 głosy / radny K. Nowakowski, radny R. Ryżowski /  

przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 12 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr XLVII/242/18. 

 

Ad. 11.   

Interpelacje i zapytania radnych.   

 

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Złożył wniosek o przygotowanie projektu uchwały skreślający zapis §3 uchwały w sprawie 

powołania jednostki. 

Radny Andrzej Mitczak 

zapytał czy to będzie poparte pisemnie przez Pana mecenasa? 

Radny Adam Ryżowski 

Wystąpił z uwagą, aby to było zgodnie, bo już jedno poparcie Pana mecenasa było  

do uchwały, to co wcześniej sygnalizowali, podpis, pieczątka, imię i nazwisko i okazało się, 

że jednak miało to uchybienia prawne. Prosił, aby było to zrobione rzetelnie, żeby radny 

wiedział, że polega to na prawdzie.  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk 

Przekazała prośbę do mecenasa o zajęcie konkretnego stanowiska i przygotowanie projektu, 

który przegłosuje Rada. 

Radna Czesława Olejniczak 

Zaproponowała, aby poczekać na opinię mecenasa i wtedy to wprowadzić. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk 

Prosi, aby stosownie szybko mecenas odniósł się do tego, aby przygotować projekt, który ma 

zaistnieć na kolejnej sesji, ponieważ uważa, że nie ma sensu tego odwlekać w czasie, a skoro 

według przepisów przekazanie mienia ma się odbyć poprzez rozporządzenie Wójta, więc 

Przewodnicząca Rady jest zdania, że ten zapis nie powinien tam istnieć.  

Radny Adam Ryżowski 

Zgłosił zastrzeżenia do zapisów §4 tej uchwały. Dla przykładu radny mógłby w momencie nie 

wykreślenia zarzucić Wójtowi, że nie zrealizował tej uchwały.  

Radny Dawid Chęciński 

Zapytał mecenasa, czy jest możliwość otrzymania pisma od Wojewody. 

Mecenas Robert Greb 

Odparł, że w takim wypadku należałoby wystąpić do Wojewody na piśmie. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk przeszła do głosowania 

wniosku radnego Wolaka 

 

Wyniki głosowania:  

„za” – 9 głosów / radna J. Adamczyk, radny M. Wolak, radny W. Wróblewski,  

radna D. Wojtas, radny A. Mitczak, , radny J. Polański, radny E. Orzechowski, radny            

K. Nowakowski, radny R. Ryżowski/,  

„przeciw” – 2 głosy / radny D. Chęciński, radny M. Frasunek/, 

„wstrzymuje się” – 4 głosy / radny P. Gwóźdź, radna C. Olejniczak,  

radna M. Suhak – Ogłaza, radny M. Dzik/ 

 

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Zwrócił się do Przewodniczącej Rady Gminy Jadwigi Adamczyk z prośbą o zwrócenie uwagi 

mecenasowi za niestosowne zachowanie się wobec radnego. Następnie skierował swoje słowa 

do mecenasa mówiąc, że niestety to jest tak, że radni odzywają się i mówią na bazie swoich 

informacji, a krynicą prawa i wiadomości radnych w tej chwili jest właśnie obecny radca 

prawny. Uważa, że mecenas powinien powstrzymać swoje emocje i wypowiadać  

się w odpowiedni sposób w stosunku do radnych. Rozumie to tak, że jako radca prawny 

Urzędu Gminy i Rady Gminy ma obowiązek odpowiadać na każde zapytanie radnego,  

a nie kwitować swoje odpowiedzi, bo ktoś jest innego zdania. 

Mecenas Robert Greb 

Sprostował, że nic takiego nie powiedział, dał tylko komentarz do wypowiedzi radnego,  

a umowa zlecenie łączy go wyłącznie z Urzędem Gminy, a nie z Radą. 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk 

W związku z wypowiedzią mecenasa zapowiedziała, że radni będą wnioskować  

o zatrudnienie radcy prawnego dla Rady Gminy. 

Radny Andrzej Mitczak 

Dołączył do dyskusji z prośbą o zapisanie wniosku, ponieważ jako Rada są obecnie bez 

obsługi prawnej. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Zwrócił się do uczestników dyskusji o jej zakończenie. Wyjaśnił, że w momencie kiedy Pani 

Przewodnicząca pokazała mu projekt uchwały z §3 powiedział jej, że prawdopodobnie nadzór 

tego nie zauważy, co w istocie okazało się później prawdą i jeśli będzie potrzeba  

to się to uchyli. Uważał już w tym momencie, że cała dyskusja jest zbędna, ale poprosił 

mecenasa. Rozmawiał on osobiście z opiekunem i ten dokładnie to samo powiedział, że jest 

to nieistotne naruszenie prawa i nie ma konieczności zmiany tego, bo sentencją tej uchwały 

było powołanie jednostki i ta została powołana. A jeśli Rada Gminy podejmie uchwałę             
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i mienie przekaże tą uchwałą to wtedy uchwała zostanie uchylona. Poprosi, aby mecenas 

sporządził notatkę z rozmowy telefonicznej z pracownikiem Wojewody, może również 

osobiście wystąpić o interpretację, bo to Wójt odpowiada za to. 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk 

Powiedziała, że ponieważ jako radni otrzymują dokumenty, projekty uchwał, pod którymi 

oprócz pieczątki i parafki Pana Wójta znajduje się również podpis Pana mecenasa i radni 

mają prawo uważać, że to co jest tam napisane jest zgodne z prawem. Radni nie powinni się 

zastanawiać i analizować czy może ktoś się pomylił czy nie, więc jeśli to jest zgodne  

z prawem, ten zapis to Przewodnicząca czegoś tu nie rozumie. 

  

Ad.12.  

Sprawy różne.  

Radny Adam Ryżowski 

odczytał artykuł z dzisiejszego RTI podpisany przez mieszkankę Gminy Marciszów. 

Podkreślił, że radnemu to nie przeszkadza, nie obraża go to, jest osobą publiczną, więc 

mieszkańcy mają prawo wyrobić sobie o nim zdanie. Następnie zacytował, że ,,Nieznajomość 

prawa szkodzi. Radni powinni wiedzieć, że skrajne nieprzestrzeganie prawa może zaszkodzić 

im samym, albowiem w odpowiedniej ustawie mówi się też, że rada, która łamie prawo może 

być również rozwiązana”. Uważa, że ta uchwała powinna być zmieniona. jeżeli z jednej 

strony się pisze pewne rzeczy, że Rada łamie prawo, a z drugiej tłumaczy się radnym, że to 

jest nieistotny problem. Mieszkańcy odbiorą zapis globalnie i nie będą się zastanawiać, co 

było przyczyną i motywem, że można Radę rozwiązać. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Wytłumaczył, że to organ nadzoru przepuścił uchwałę, nie Wójt, nie mecenas, nie Rada. 

Organ, który ma w obowiązku nadzór nad naszym samorządem i punkt mówiący o tym 

spornym fragmencie przekazania mienia przepuścił organ nadzoru uzasadniając jako 

nieistotne naruszenie prawa. Każdy urząd inaczej interpretuje i każdy urząd inaczej nakłada 

kary, a więc tego nie można przenosić na inne obszary, bo to dotyczy jakby innych 

nieścisłości. Zwrócił się do radnych z prośbą o zakończenie tego tematu.  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk 
Uważa, że nie można też bezkarnie wypisywać rzeczy, które nie mają pokrycia. Jako przykład 

podała, że po poprzedniej sesji, gdzie był Pan redaktor i napisał, że Przewodnicząca nie 

zgadza się na odwołanie Pani Krystyny Magdy jako Skarbnika. Przewodnicząca wie, że nie 

jej kompetencją jest nieodwołanie, ale dlaczego się sprzeciwiła poprzez głosowanie, żeby nie 

odwoływać w tej chwili Pani Skarbnik tego już redaktor nie napisał. 

Radny Andrzej Mitczak 

Zapytał czy wykonawca oświetlenia zakończył już cykl, który był przewidziany w tym 

budżecie, jaki wydaliśmy, bo chciał przypomnieć, że tam koło Pana Opieli była zlecana 

wykonawcy barierka. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Potwierdził, że barierka będzie zrobiona. 

Radny Dawid Chęciński 

Kontynuując tematy, zapytał Pana Wójta jak wygląda inwestycja przy ulicy Spółdzielczej  

od Pana Rawskiego, chce wiedzieć jaki jest czas realizacji tego przedsięwzięcia?  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Zwrócił się do Rafała Zdunka- Kierownika Referatu Infrastruktury Technicznej i Inwestycji  

o zapisanie tej kwestii, żeby móc udzielić odpowiedzi przy najbliższym spotkaniu. Wójt 

myśli, że jak ruszą wodociągi to w ciągu roku, maksymalnie dwóch zakończymy oświetlenie 

całej Gminy.  
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Radna Danuta Wojtas 

W związku z tym, że w miesiącu marcu odchodzi również Pani Sekretarz zapytała   

kto zastąpi ją na tym stanowisku? Czy to może być osoba z Urzędu, z tzw. awansu 

wewnętrznego czy też może są prowadzane procedury, które zdecydują o tym,  

że będzie to osoba zatrudniona z zewnątrz. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Poinformował, że na pewno nie może to być osoba z awansu i na pewno nie odchodzi Pani 

Sekretarz z końcem marca. 

Radny Adam Ryżowski 

Poruszył temat naprawy rowu przy drodze koło Pana Mellera, na która pieniądze 

przeznaczone były w poprzednim budżecie.  Chciałby wiedzieć czy to będzie zrobione czy te 

pieniądze się już gdzieś rozeszły? 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Powiedział, że będzie to robione, tylko jak wspominał już wcześniej tam jest podłączone 

szambo bezpośrednio do rowu i oni muszą to najpierw uszczelnić. Dodatkowo Wójt chciałby, 

żeby się chwilę wstrzymać, żeby zobaczyć najpierw jak będzie szła kanalizacja, żeby nie 

rozkopywać. Sprawdzą to i będzie to zrobione takim systemem, jak przy ulicy Szkolnej.  

Radny Piotr Gwoźdź 

Często jeździ w stronę dworca w Sędzisławiu i chciałby się dowiedzieć odnośnie tego 

złamanego słupa, który tam jest.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Stwierdził, że ubezpieczyciel działa, energetyka działa. W drodze na Świdnik koło 

oczyszczalni jest podobna sytuacja, nie wiemy kto i z ubezpieczenia będzie trzeba go zrobić.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

W imieniu mieszkańców budynku 58c, prosi aby zainteresować się tematem przepustu przy 

drodze koło tego budynku. W zasadzie jego praktycznie nie ma, to jest droga wojewódzka.     

Z tego, co usłyszał to ma zrobić wspólnota, ale pierwszy raz spotkał się z czymś takim, żeby 

przepusty przy drodze wojewódzkiej należały do konserwacji wspólnoty.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Poprosił kierownika Referatu Infrastruktury Technicznej i Inwestycji, żeby tam podjechać        

i zobaczyć, jak to wygląda.  

Radny Edmund Orzechowski 

zapytał Wójta kiedy przewiduje, że Gmina stanie się posiadaczem  działki nr 105, czy jest to 

w ogóle możliwe do określenia?  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Odpowiedział, że w przyszłym tygodniu wybiera się do Wrocławia i będzie prowadził 

rozmowy z Agencją osobiście, bo to jest kolejny ewenement prawnych obwarowań.  

Radny Piotr Gwóźdź 

zapytał Radnego Powiatowego o drogę rozjeżdżająca się koło tartaku. Czy Powiat ma jakieś 

plany, co do tej drogi, bo jak przyjdzie większa woda to niedługo tej drogi nie będzie.  

Radny Powiatu Damian Wójcik 

Wyjaśnił, że dwa razy na sesji poruszał ten temat, nie chce się wypowiadać, ponieważ na już 

nie ma precyzyjnej informacji na jakim etapie są te ustalenia, wie tylko, że były 

zabezpieczane środki na projekt, trwają rozmowy jeszcze z ,Wodami Polskimi odnośnie 

partycypacji w kosztach.  Dodał, że potrzeba tam nakładu w granicy 1 mln zł. 

Radny Dawid Chęciński 

zapytał Radnego Powiatu, czy pamięta o dołku na ulicy Spółdzielczej. Zdaje sobie sprawę, że 

pogoda jest taka, a nie inna, ale chciałby wiedzieć czy w planach jest, żeby chociaż to 

wyrównać.  
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Radny Powiatu Damian Wójcik 

Wytłumaczył, że jest tam spór z właścicielem gruntu, trwają rozmowy, Starosta działa w tej 

kwestii. Niestety radny nie wie na jakim jest to etapie. Właściciel  nie zgadza się na 

zamontowanie przepustu o takim przekroju, jaki Powiat planował, nie wie jak z odbudową 

tego obiektu. Dopyta, doprecyzuje, poprosi o odpowiedź na piśmie.  

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk 

Zwróciła uwagę Radnemu Powiatu na sposób ustawienia znaków ograniczających prędkość, 

w Wieściszowicach na drodze powiatowej tj. tam, gdzie są muldy w asfalcie ,,pod Zegarem”  

i bliżej pętli autobusowej. Mieszkańcy woleliby naprawę drogi niż postawienie znaków.  

Radny Adam Ryżowski 

Doprecyzował wypowiedź Przewodniczącej Rady Gminy, że chodzi o ustawienie znaku 

ograniczenia prędkości do 30km/h na skrzyżowaniu. Radny jest zdania,  

że pracownicy muszą się doszkolić, że ten znak nie jest tam potrzebny. Na interwencję 

radnego odpowiedziano, że taka krzyżówka to nie krzyżówka dlatego postawiono tam znak. 

Radny Andrzej Mitczak 

Chciał się dowiedzieć, jakie będą dalsze losy na drodze powiatowej wzdłuż Bobru, tj. barierki 

i sprawa niedokończenia tego przepustu koło Pana Rupa. Została włożona tylko rura, zostało 

to zasypane, na interwencję radnego później wyrównane, ale dalej nie ma tych boków tego 

przepustu.  

Radny Powiatu Damian Wójcik 

Zapewnił, że zgłosi tę sprawę.  

Sołtys wsi Marciszów Adam Chronowski 

Zgłosił  zatkany przepust koło Pana Rawskiego, który powoduje to, że robi się tam 

rozlewisko na całej powierzchni. Przy większej ulewie będzie wszystko zalane, bo woda nie 

będzie miała gdzie iść, cofnie się i zaleje wodociągi, Dom Kultury. Pan Niezgoda był kilka 

razy  

w Powiecie, żeby zrobić ten przepust, żeby był drożny i dostał odpowiedź, że albo się zrobi 

albo oni go wcale nie będą robić. Sołtys prosi radnego Powiatu, aby tą sprawę poruszył. 

Dodał, że kolejnym niebezpieczeństwem jest to, że tam gdzie był zbiornik retencyjny teraz 

jest teren wyrównany, gdzie przy dużych opadach, czy jakiejś powodzi będzie zalana droga 

wojewódzka pod wiaduktem. 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk 

Uważa, że w tym wypadku czas odgrywa dużą rolę, bo sprawa jest istotna.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Poinformował, że przy tzw. sołtysówce, złamała się potężna wierzba, która spadła na 

wysokości domu Pani Siudak i ona już tak chyba od dwóch lat leży. Radny ze względów 

bezpieczeństwa i estetyki prosi, aby ją ściąć, usunąć, zrobić z tym porządek.  

Radny Dawid Chęciński 

Podziękował Panu Wójtowi za załatwienie sprawy bezdomności. Na terenie naszej Gminy 

jest osoba bezdomna, dodatkowo chora i poprzez Pana Wójta i GOPS udało się 

zainterweniować i pomóc.  

Radny Marcin Frasunek 

Zwrócił uwagę na błąkające się koło tartaku psy, które biegają po lesie i zagryzają zwierzęta. 

Chciałby wiedzieć czy Gmina się tym zajmie, czy trzeba to zgłosić jakiejś organizacji, bo te 

psy sieją spustoszenie. Posiada również zdjęcia zwierząt zagryzionych przez te psy. 

Ewelina Tokarczyk - Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa 

Poinformowała, że sprawa była zgłaszana na policję i postara się dowiedzieć na jakim etapie 

ta sprawa się obecnie znajduje.  
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Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk 

Powiedziała, że jest to obowiązek Gminy i jest to problem na szerszą skalę. Dopóki  

nie doprowadzimy do tego, że policja będzie konsekwentnie karała mandatami właścicieli, 

którzy puszczają poza posesję psy bez opieki to naprawdę będą problemy i w tym kierunku 

powinny pójść działania policji. Zaproponowała też, żeby przy najbliższym spotkaniu  

z przedstawicielem policji złożyć wniosek, żeby bardziej zwracali na to uwagę.  

Radny Adam Ryżowski 

Zwrócił się do Przewodniczącej Rady Gminy, my w budżecie, uchwalając budżet nie mamy 

środków, żeby przeznaczyć na zabezpieczenie psów w schroniskach. Tam była minimalna 

kwota ustalona. Zjawisko jest globalne, ale radny widzi inne rozwiązanie, a dokładniej jeśli 

działanie mandatowe jest bez skutkowe i 2-3 mandaty nie pomogły, stosuje się postępowanie 

sądowe. Radnemu wydaje się, że kara wówczas jest dużo wyższa.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk zapoznała z korespondencją, 

jaka została skierowana do wiadomości Rady Gminy: 

- pismo mieszkańców Pustelnika, zwracających się z prośbą do Nadleśnictwa Kamienna Góra 

o udzielenie odpowiedzi na pismo z dnia 26.10.2017r. w sprawie zniszczenia drogi                 

w miejscowości Pustelnik /pismo stanowi załącznik nr 13 do protokołu/.  

- pismo z Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego z Wrocławia skierowane na ręce Panów 

Prezydentów, Wójtów, Burmistrzów odnośnie repatriacji /pismo stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu/.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

chciałby znać stanowisko Rady w tej kwestii, nie chciałby się sam tym zajmować, bo 

oczywiście może znaleźć mieszkanie i je wyremontować, powiedzieć ściągamy, ale czy to 

byłoby dobre. Taka decyzja musiałaby być zarówno Wójta, jak i Rady Gminy.  

Radny Edmund Orzechowski 

Nawiązując do pisma zapytał w jakim wieku jest ta Pani. 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk 

Wyjaśniła, że są to osoby w różnym wieku, bo nie chodzi tylko o tą Panią, ale również o jej 

rodzinę. Poinformowała również, że dla zainteresowanych pismo jest do wglądu w Biurze 

Rady. Skierowała się również do Wójta, bo być może Wojewoda Dolnośląski ma już w jakiś 

sposób zagospodarowania tej osoby i nie ma powodu zajmowania się tym tematem.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk przekazała informację  

z Ośrodka Zdrowia, że 1 marca 2018r. odbędą się badania profilaktyczne wzroku i pomiar 

ciśnienia śródgałkowego- profilaktyka jaskry.  

W dalszej części posiedzenia: 

Sołtys wsi Sędzisław Józef Szołdrowski 

Zakomunikował, że niedługo mieszkanka Sędzisławia będzie obchodzić 100 lat życia  

i chciałby, żeby się zastanowić nad organizacją tego jubileuszu, ponieważ Pani jest 

niedosłysząca.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Poinformował, że zarówno on, jak i kierownik Urzędu Stanu Cywilnego wiedzą o tym fakcie 

doskonale.  

 

Sołtys wsi Nagórnik Józef Żukrowski 

Wystąpił z prośbą do radnego Powiatu Damiana Wójcika, żeby poruszył temat,  

wybudowanej nowej drogi, zaraz za Kocikowem, gdzie po lewej stronie ściągane jest drewno. 

Pobocze jest uszkodzone i rozmawiał z zastępcą nadleśniczego i usłyszał, że to nie 
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nadleśnictwo odpowiada tylko ten, który to drzewo z lasu ściąga. Poinformował o tym fakcie 

Panią z Wydziału Drogownictwa, żeby jako instytucja zajęli się tą sprawą.  

Radny Marcin Frasunek 

Zainteresował się drogą z Wieściszowic na Raszów, chciałby wiedzieć czy będzie ona 

podsypana i remontowana. 

Radny Powiatu Damian Wójcik 

Odparł, że nie wie czy będzie podsypana, o remoncie na pewno możemy zapomnieć z tego 

względu, że Powiat, jak i Gmina najwięcej inwestycji wykonuje ze środków zewnętrznych, 

tzw. popowodziowych, gdzie ten pieniądz jest tani i partycypacja jest odpowiednia.  

Sołtys wsi Pustelnik Tomasz Wernicki 

Dodał, że Lasy Państwowe są bardzo bogate, pozyskują drewno, inwestują duże pieniądze  

w leśne drogi, ale nie interesuje ich w ogóle, jak jest to w końcowej partii rozłożone. 

Tłumaczą się w ten sposób, że to nie oni, bo oni firmom zlecają, a przecież to oni wynajmują 

firmę i powinni odpowiadać za to i w ten sposób trzeba z nimi rozmawiać.  

 

Ad.13. 

Zamknięcie obrad sesji.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 

13:35 dokonała jej zamknięcia. 

Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  

 

Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Płaszczyńska                                     Jadwiga Adamczyk 
Insp. ds. Rady Gminy  

i przygotowywania wniosków unijnych 


